
cal estudiar b� la compra de la coláleci� de santos torroella

Si l'alcalde de Girona, Carles Puigdemont (CiU), hagu�s tingut el supor t d'un altre grup pol�tic de l'Ajuntament, el

ple del passat 10 de setembre hauria aprovat l'adquisici� de la colálecci� d'ar t del cr�tic i poeta Santos Torroella.

Aquesta colálecci�, que segons el preacord de l'Ajuntament i la v�dua de Torroella est� valorada en 3,9 milions

d'euros inclou, a m�s de la biblioteca i l'arxiu personal del que fou reconegut cr�tic d'ar t, 10 originals de Mir�, 9 de

Dal�, 8 de T�pies, 5 de Picasso i obres de Nonell, Tharrats i una diana de Francis Picabia. En els casos dels

grans pintors, s�n obres menors. La falta de supor t pol�tic per aprovar l'adquisici� ha ober t un intens debat que

s'hauria d'haver produ�t abans en lloc de l'opacitat amb la qual es va pretendre arribar a un acord i de la seva

posterior f iltraci� interessada. S�n diverses les preguntes que necessiten una resposta abans de determinar si

l'operaci� �s interessant per a la ciutat de Girona. Preguntes com si el cost de colálecci� �s raonable, si la ciutat

en podr� treure prof it, si la hipot�tica adquisici� ha d'englobar un projecte global sobre l'ar t modern a Girona,

sobre la rehabilitaci� de la Casa Pastors, etc�tera. I no �s un debat que es pugui fer de pressa. Una quarantena

d'ar tistes i personalitats va publicar el passat 6 de setembre un manifest cr�tic amb aquesta compra i amb les

pol�tiques ar t�stiques de la ciutat. D'altra gent s'hi ha mostrat a favor. El PSC tamb� va organitzar dimar ts passat

un interesant debat amb exper ts, la majoria dels quals no es van oposar ober tament a la compra, per� van

plantejar dubtes i altres ref lexions. �s una inversi� que s'ha d'estudiar b� i que, si es realitza, hauria de comptar

amb una cer ta complicitat pol�tica, ciutadana i ar t�stica. Des de la Generalitat han arribat veus favorables a

l'adquisici�, com les dels consellers Santi Vila i Ferran Mascarell, les quals han estat replicades demanant una

implicaci� econ�mica de l'administraci� catalana. No tot el que compra la Generalitat ha de ser per a Barcelona.

El Govern catal�, si veu prof itosa la colálecci� i tem que pugui marxar fora de Catalunya, t� una bona opor tunitat

per implicar-s'hi. Cer t que la valoraci� ar t�stica de l'obra �s impor tant, per� al f inal tot es redueix a una q�esti� de

diners.
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